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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 1. december 2008
stillet følgende spørgsmål nr. 106 (alm. del) som hermed besvares. 

Spørgsmål 106:

”Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 27/11-08 fra Per Jacobsen, Sorø 
vedrørende bier og GMO, jf. FLF alm. del – bilag 76.

Svar:

Per Jakobsen rejser i sin henvendelse problematikken omkring den mulige forekomst i 
honning af pollen, der stammer fra ikke-fødevaregodkendte GMO-afgrøder, når sådanne 
på et tidspunkt måtte blive tilladt til dyrkning i EU.

Det er i den forbindelse væsentligt at understrege, at GMO’er kun bliver godkendt, hvis 
en risikovurdering forinden har godtgjort, at de er uden risiko for menneskers eller dyrs 
sundhed eller for miljøet. 

Så problematikken handler alene om, hvorvidt pollen fra GMO’er, der er godkendt til 
andre formål end fødevarer og foder, må være til stede som utilsigtede og uundgåelige 
forekomster i honning.

Problematikken omkring forekomst af ikke-fødevaregodkendt GMO-pollen i honning er 
netop blevet drøftet på et møde i Binævnet den 9. december 2008.

Da det er væsentligt at få dette spørgsmål afklaret, inden det bliver aktuelt at dyrke 
eventuelle ikke-fødevaregodkendte GMO-afgrøder i Danmark, vil Fødevarestyrelsen nu 
rette henvendelse til EU-kommissionen om retsstatus på dette område.
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Det vil endnu vare nogle år, før eksempelvis prydplanter, skovtræer og raps til 
biobrændsel bliver godkendt til dyrkning i EU. Der er derfor tilstrækkelig tid til at få det 
rejste spørgsmål afklaret, inden det måtte blive aktuelt at dyrke sådanne afgrøder i 
Danmark.
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